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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri
Christiansborg
1240 København K

J.nr. MST-607-00038

Den 15. juni 2010

Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 20. maj 
2010 stillet følgende spørgsmål nr. 378 (alm. del), som hermed besvares. 

Spørgsmål nr. 378 (alm. del)
I forlængelse af svar på FLF alm. del – spørgsmål 221 bedes ministeren 
garantere, at der ikke bliver dyrket ”Amflora”-kartofler i Danmark.

Svar

Jeg kan oplyse, at der ikke er noget, der tyder på, at ”Amflora”-kartoffel vil 
blive dyrket i Danmark. Som jeg nævnte i mit svar på spørgsmål 221, har de 
danske virksomheder, som producerer kartoffelmel, oplyst, at de ikke på-
tænker at anvende ”Amflora” kartoflen, der er godkendt til industrielt brug, 
da den danske produktion i altovervejende grad bruges til levnedsmiddel-
fremstilling og ikke til industrielt brug. Der har også oplyst at al dyrkning af 
kartofler til kartoffelmelsproduktion foregår efter EU-regler på grundlag af 
kontrakter mellem virksomhederne og avlerne. Endelig har de oplyst, at 
eksport til andre EU lande af ”Amflora”kartofler dyrket i Danmark vurderes 
på grund af transportudgifter ikke at være økonomisk rentabel.
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